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La subhasta de 32.332 tones de fusta de 
boscos catalans a Salàs de Pallars constata 
un creixent interès pel producte 
 

Aquest any s'ha augmentat l'oferta pública en 9.000 tones, el 
que representa un increment de quasi el 40% respecte a l'any 
passat 
  

 
Un moment de la subhasta de fusta a Salàs de Pallars. / M.B.F.  

M.B.F. (Salàs de Pallars).- Salàs de Pallars ha acollit aquest dijous la subhasta 
anual de les tones de fusta de les forests públiques gestionades per la 
Generalitat de Catalunya de les comarques del Pirineu i del Pla de Lleida. En 
total han sortit a subhasta 32.332 tones de fusta en peu repartides en 44 lots. 
Aquest any s’ha augmentat l’oferta pública en 9.000 tones, el que representa 
un increment de quasi el 40% respecte l’any passat. 

Tot plegat denota un interès per la gestió forestal però també per aquest tipus 
de producte. En aquest sentit, la directora general d’Ecosistemes Forestals i 



Gestió del Medi de la Generalitat, Anna Sanitjas, ha manifestat que “els darrers 
anys hem vist un canvi de paradigma, possiblement marcat, d’una banda, per 
l’augment del cost dels combustibles fòssils, que ha fet pujar la rendibilitat 
d’instal·lar calderes de biomassa i, per tant, la biomassa ha tingut un augment 
de demanda important, i alhora, per l’entorn socioeconòmic, amb la guerra 
d’Ucraïna i el bloqueig de les fronteres amb Rússia, ja que eren uns països que 
portaven molta fusta a Europa i això ha fet que la demanda de fusta a nivell 
Europeu i mundial sigui creixent”. 

 
Un moment de la subhasta de fusta a Salàs de Pallars. / M.B.F. 

Tot plegat, ha afegit, “ha fet apujar els preus i ens està permetent dinamitzar un 
sector que històricament havia quedat molt encallat”. Ara, el repte és arribar als 
llindars que tenen els països del nord d’Europa, amb un aprofitament del 60% 
de la fusta. D’altra banda, aquest any, la majoria dels aprofitaments que se 
subhasten ja porten dos preus, distingint la fusta de serra de la trituració. 

Un dels clients que ha assistit a la subhasta, Àngel Porta, de Forestal del 
Bages Porta S.A., ha explicat que “el que jo compro és per a biomassa, perquè 
és el que surt més ara” i s’ha mostrat convençut que “a Catalunya hi ha boscos 
suficients perquè surti més gènere a subhasta”. 

Exemple de bioeconomia 

D’altra banda, també s’ha destacat que la subhasta és un clar exemple de 
bioeconomia, perquè posa en valor un producte que surt del bosc, fet que 
millora els boscos, es fa prevenció d’incendis i es genera riquesa al territori. 
També s’ha remarcat que la qualitat de la fusta és diversa arreu de Catalunya, 
que la dels boscos pirinencs és de més qualitat per la construcció, però que 
actualment les noves formes de treballar el material permeten donar rendibilitat 
també a la fusta provinent de boscos mediterranis. 

Després d’un temps absent, el Pallars Jussà ha tornat a la subhasta, i ho ha fet 
amb dos lots de fusta en peu, però han quedat deserts. Dels 44 lots se n’han 
venut 31, un 73% de les tones ofertes per un import total de 336.558 euros. 

 


